



Assemblée générale

Distr. générale
18 septembre 2020
Français
Original : anglais

Conseil des droits de l'homme

Quarante-cinquième session

14 septembre-2 octobre 2020

Point 4 de l'ordre du jour

Situations relatives aux droits de l'homme qui requièrent l'attention du Conseil

Note verbale datée du 7 septembre 2020, adressée au Haut-Commissariat des Nations Unies aux droits de l'homme par la Mission permanente de l'Arménie auprès de l'Office des Nations Unies à Genève

La Mission permanente de la République d'Arménie auprès de l'Office des Nations Unies et des autres organisations internationales à Genève fait tenir, ci-joint, une déclaration du Ministère des affaires étrangères de la République d'Arménie, au sujet des menaces, faites par le Ministère azerbaïdjanaise de la défense, de lancer une attaque de missile contre la centrale nucléaire de Metsamor en Arménie (voir annexe).

La Mission permanente de l'Arménie prie le Haut-Commissariat de bien vouloir faire distribuer le texte de la présente note verbale et de son annexe* comme document du Conseil des droits de l'homme, au titre du point 4 de l'ordre du jour.

* La déclaration est reproduite en annexe telle qu'elle a été reçue, dans la langue de l'original seulement.



Annex to the note verbale dated 7 September 2020 from the Permanent Mission of Armenia to the United Nations Office at Geneva addressed to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights

Statement by the MFA of Armenia dated 16 July 2020 on threats of the Ministry of Defence of Azerbaijan to launch a missile strike at the Armenian Metsamor Nuclear Power Plant

The threats voiced by the Ministry of Defense of Azerbaijan to launch missile attacks at the Armenian Metsamor Nuclear Power Plant indicate the level of desperation and the crisis of mind of the political-military leadership of Azerbaijan.

The actions threatened by the Ministry of Defense of Azerbaijan are a flagrant violation of the International Humanitarian Law in general and the First Additional Protocol to Geneva Conventions in particular. Such threats are an explicit demonstration of state terrorism and genocidal intent of Azerbaijan.

Moreover, with such statements the leadership of Azerbaijan acts as a menace to all the peoples of the region, including its own people.

We strongly condemn the nuclear threats voiced by Azerbaijan, which demonstrate absolute absence of responsibility and sound judgement from this particular member of the international community.

Azerbaijan must publicly denounce such threats at once.
